
Protokół 
z V  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 28 marca 2011r. w godz.  od 9.00 do 13.20  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 

Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
14 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 

wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Wójt – chciałbym wycofać projekt uchwały w sprawie utworzenia samorządowego 
zakładu budżetowego oraz wprowadzić projekt uchwały do porządku obrad w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXV/139/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 22 grudnia 2008r. w 
sprawie zasad udzielania i przyznawania stypendium Wójta Gminy dla wyróżniających się 
uczniów z terenu gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wycofaniem  z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie utworzenia zakładu budżetowego. 
 
Radni jednogłośnie 14  głosami wycofali z porządku obrad projektu uchwały. 
 

 
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem  proponowanego przez 
Wójta gminy projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały NR XXV/139/2008 
Rady Gminy Liniewo z dnia 22 grudnia 2008r. w sprawie zasad udzielania i 

przyznawania stypendium Wójta Gminy dla wyróżniających się uczniów z terenu 
gminy Liniewo. 
 
 

Radni jednogłośnie 14  głosami przyjęli do porządku obrad proponowany przez 
Wójta projekt uchwały. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych czy wnoszą 
jeszcze uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 



Proponowany program sesji:Proponowany program sesji:Proponowany program sesji:Proponowany program sesji: 

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej. 
6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych w 2010r. 
7. Sprawozdanie z Planu Gospodarki Odpadami za lata 2009 – 2010. 
8. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. poż. w gminie. 
9. Interpelacje i wnioski radnych. 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Liniewie z filią w Wysinie, 

b) zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 
Sportu i Rekreacji w Liniewie, 

c) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2012 rok 
funduszu sołeckiego, 

d) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
na 2011 rok, 

e) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Liniewo, 

f) wezwania Pana Klaudiusza Bujalskiego do usunięcia naruszenia 
polegającego na podjęciu Uchwały Nr XVII/93/2008 Rady Gminy Liniewo 
z dnia 16 kwietnia 2008r. w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych na północny-
zachód od miejscowości Orle w gminie Liniewo oraz udzielenia 
pełnomocnictwa, 

g) wniosku Stowarzyszenia na rzecz Ochrony Środowiska „Wietcisa” o 
unieważnienie Uchwały Nr XVII/93/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 16 
kwietnia 2008r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów położonych na północny-zachód od 
miejscowości Orle w gminie Liniewo oraz udzielenia pełnomocnictwa, 

h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Stary Wiec, w 
gminie Liniewo, 

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Sobącz, w gminie 
Liniewo, 

j) zmian w budżecie gminy, 
k) zmiany uchwały NR XXV/139/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 22 

grudnia 2008r. w sprawie zasad udzielania i przyznawania stypendium 
Wójta Gminy dla wyróżniających się uczniów z terenu gminy Liniewo. 

11. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 

 

 



Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Stanisław Burek – na przyszłość proszę, aby protokoły z sesji były pisane zgodnie ze 
statutem gminy,  były wcześniej podpisane w sekretariacie zgodnie z regulaminem. 
 
Przewodniczący Rady – dziękuję za taką uwagę, na przyszłość będzie sporządzony w 
terminie zgodnie ze statutem. 
 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag do protokołu. 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak.  
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
Przewodniczący Rady odczytał listę nowowybranych sołtysów oraz poprosił o 

przedstawienie się każdego sołtysa.  
 
Każdy sołtys po krótce przedstawił swoją sylwetkę. 
 

Ad. 5 
Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do przedstawionej 

informacji o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 6 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych w 2010r. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do oceny płatności 
zobowiązań pieniężnych w 2010r. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 7 

Sprawozdanie z Planu Gospodarki Odpadami za lata 2009 – 2010 
 
Grzegorz Michnowski – proponuję, aby przesunąć lata realizacji niektórych programów a 
dokładnie punktów 9 i 10, ponieważ nie są one dokończone. 
 
Ryszard Kruszyński – mam jak  co roku prośbę o tydzień czystości na składowisku w 
Liniewskich Górach. Przez jeden tydzień  składowisko mogłoby być otwarte dla 
mieszkańców gminy, aby mogli wywieźć tam swoje śmieci za opłatą. 
 



Przewodniczący Rady zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 

sprawozdania z Planu Gospodarki Odpadami za lata 2009-2010. 
 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 8 
Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. poż. w gminie 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do stanu bezpieczeństwa 

publicznego i ochrony p. poż. w gminie. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 9 

Interpelacje i wnioski radnych 
 
Stanisław Burek – wnioskuję, aby przenieść lampę od starej remizy koło p. Narloch na 
słup koło p. Sulewskich. Lampa ta oświetliłaby skrzyżowanie w stronę sklepu i ośrodka, 
- składam formalny wniosek o dalszą realizację chodnika w Lubieszynie. Na początku 
można by zrobić projekt, wstawić krawężnik, utwardzić i potem chodnik. Niech Lubieszyn 
będzie traktowany jak inne miejscowości naszej gminy, 
- zostałem zobligowany przez mieszkańców Lubieszynka do poruszenia sprawy 
utwardzenia  drogi z Lubieszyna do Lubieszynka. Jest sponsor z tartaku, który jest gotowy 
współfinansować to zadanie. Powinno to być zrealizowane w latach tej kadencji. 
 
Jerzy Czapiewski – sołtys z Deki zwrócić się z prośbą o postawienie znaku ulica ślepa przy 
wjeździe do wioski od prawej strony. Nie ma tam przejazdu a obce samochody tam 
wjeżdżają i zawracają robiąc przy tym błoto, 
- na drodze leśnej z Głodowa do Milonek przepływa woda. Lasy Państwowe biorą za to 
pieniądze i zwalają robotę na gminę, 
-  dywanik asfaltowy w Głodowie siada, jeżdżą tam ciężkie samochody i ją niszczą, trzeba 
tam postawić znak ograniczający tonaż lub prędkość. 
 
Ryszard Kruszyński – jaki jest status drogi  koło torów w Liniewskich Górach, 
- trzeba wysłać pismo do Zarządu Dróg wojewódzkich w sprawie stanu dróg, a szczególnie 
odcinka drogi z Lubieszyna do Nowej Karczmy. 
 
Marcin Łankowski – czy będzie przedłużenie chodnika od stacji paliw dalej w kierunku 
Lubieszyna jest tam bardzo niebezpiecznie. Jest to również prośba do p. K. Michnowskiego, 
ponieważ jest to w pasie drogi powiatowej, 
- trzeba skontrolować wszystkie kąpieliska na terenie gminy, 
 - na ulicy Dworcowej jest potrzeba postawienia znaku ograniczenia prędkości, nie wszyscy 
kierowcy zachowują bezpieczną prędkość, 
- przy dawnej stacji kolejowej w Liniewie stoi toaleta, która straszy. Jest zniszczona, kable 
wychodzą na wierzch. Dziecięca wyobraźnia nie zna granic i grozi to nieszczęściem. 
 
Sławomir Zabrocki – potrzeba jest wycięcia drze przy przystanku PKS w Chróstach 
Wysińskich, przy wyjeździe nie ma widoczności, 



- w Rymanowcu po budowie wodociągu pozostała zniszczona droga i ludzie nie mogą 
stamtąd wyjechać, 
- mieszkańcy gminy mają uwagi odnośnie opieki stomatologicznej, gdy w ośrodku 
pracowała p. Kotas to zawsze można było się dostać do stomatologa, a teraz trzeba się 
zapisywać i tak nie zawsze stomatolog przyjmie. 
 
Benedykt Knitter – w Sobaczu w stronę Bukowego pola zalane są wszystkie łąki, ktoś 
kupił tam działki i pozapychał rowy, 
- w Sobączu co druga lampa się nie pali, 
- przy wjeździe do Sobącza od Liniewa trzeba postawić znak ograniczenia do prędkości, bo 
nie których kierowców to nie rusza, że tam jest teren zabudowany, 
- ostatnio nie było prądu i w żaden sposób nie szło się dodzwonić do elektrowni. 
 
Zbigniew Rekowski – krzaki koło leśniczówki w dalszym ciągu nie są ruszone, ta sprawa 
ciągnie się i ciągnie. 
 
Grzegorz Michnowski -  na chodniku od szkoły do p. Freitag w Garczynie leżą gruzy, które 
zostały po remoncie tego chodnika, 
- od ronda na posesję p. Chrapkowskich spływa woda i zalewa ją, 
- 3 lata temu było budowane rondo, dziś jeżdżą tam ciężarówki i asfalt się zapada, 
- przy wlocie do Garczyna na przystanku złamane jest jedno skrzydło, trzeba to szybko 
naprawić, 
- poruszałem sprawę zapalania świateł ulicznych podczas ściemniania, w Garczynie i Orlu 
gaszą się one prawidłowo, a w Liniewie połowie już się one nie gaszą a w połowie dalej 
świecą, 
Co zrobiono w sprawie drogi z Garczyna do Kobyla? Powiat szykuje się, aby ją do gminy 
oddać, bo szacowany remont wyniesie 6mln zł, 
- trzeba poprawić drogę z Garczyna do Iłownicy, została ona ładnie zrobiona tylko teraz 
trzeba ją poprawić, 
- koło bloku trzeba wymalować pasy, ponieważ tamtędy przechodzą dzieci do szkoły, 
 
Wojciech Prądziński – co się stało z lustrem, które wisiało na skrzyżowaniu przy ulicy 
Pstronga i Gruszki? 
 
Tadeusz Borkowski – co się dzieje z chodnikiem w stronę kąpieliska? 
- trzeba zrobić porządek na kąpieliskach samochody wjeżdżają, aż do linii brzegowej, 
trzeba postawić szlaban, aby nie mogły tak blisko wjeżdżać. 
 
Benedykt Knitter – przy przystanku w Sobączu trzeba również wymalować pasy koło 
przystanku, bo ciężko tam przejść. 
 
Jerzy Czapiewski – trzeba zakonserwować lampy uliczne, bo co druga mruga. 
 
Jerzy Bałachowski – trzeba wystosować pismo do Urzędu Wojewódzkiego i starać się, aby 
zwiększyli plan finansowy na drogi śródpolne. 
 
 
 
 



Ad. 10 

Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Liniewie z 
filią w Wysinie 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Oświaty o przedstawienie swojego 
stanowiska. 
 

Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja nie wnosi żadnych 
uwag do przedstawionego sprawozdania, tylko nie ma tam informacji ile jest etatów w 
bibliotece. 
 
Agnieszka Kruszyńska – p.o. Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Liniewie z filią w 
Wysinie – obecnie są 2 etaty: 1 etat ma p. Irena Bałachowska w filii w Wysinie, 0,5 etatu 
mam ja i 0,5 etatu ma p. Krystyna Krakowiak. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

 
b) zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i 
Rekreacji w Liniewie 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Oświaty o przedstawienie swojego 

stanowiska. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja nie wnosi żadnych 
uwag do przedstawionego sprawozdania, i tak jak w poprzednim sprawozdaniu proszę o 
podanie liczby etatów w GOKSiR. 
 
Lucyna Piwowarczyk – Dyrektor GOKSiR – obecnie w naszej jednostce są 3 etaty: 
dyrektora, pani zajmującej się sprawami gospodarczymi oraz instruktora. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
c) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 2012 rok funduszu 
sołeckiego 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
d) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 2011 rok 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Oświaty o przedstawienie swojego 
stanowiska. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja nie wnosi żadnych 
uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
e) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Liniewo 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 



 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Oświaty o przedstawienie swojego 
stanowiska. 

 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja nie wnosi żadnych 
uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
Przewodniczący ogłosił  przerwę w obradach do 1045. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 
 
f) wezwania Pana Klaudiusza Bujalskiego do usunięcia naruszenia polegającego na 
podjęciu Uchwały Nr XVII/93/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 16 kwietnia 2008r. w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 
na północny-zachód od miejscowości Orle w gminie Liniewo oraz udzielenia 
pełnomocnictwa 
 
Przewodniczący Rady poprosił Radcę Prawnego Małgorzatę Pietras o 

przedstawienie projektu uchwały. 
 
Małgorzata Pietras – p. Klaudiusz Buzalski i Stowarzyszenie „Wietcisa”  domagają się 
usunięcia naruszenia prawa w uchwale planistycznej z 2008r., która jest niezgodne z 
Studium Uwarunkowań z 2003r. Oba wezwania zobowiązały Radę Gminy do zajęcia 
stanowiska w tej sprawie w terminie do 2 m-cy. Uchwała po przyjęciu przez Radę podlega 
badaniu przez Wojewodę Pomorskiego, Drugi raz nastąpił trwania tej sprawy. Wojewoda 
mimo żadnych naruszeń nie stwierdził.  W styczniu p. Buzalski zwrócił się do Wojewody z 
pismem, w którym stwierdził, iż doszło do naruszenia prawa. W odpowiedzi z dnia 23 
stycznia Wojewoda stwierdził, iż takich naruszeń prawa nie było. 
  
Przewodniczący Rady – przed sesją zwrócił się do mnie p. Klaudiusz Buzalski z prośba o 
możliwość  udzielenia głosu podczas obrad sesji. Wg statutu gminy nie mogę udzielić głosu, 
więc składam wniosek do Rady Gminy o możliwość udzielenia głosu p. Buzalskiemu. 
 
Krzysztof Michnowski – dobrym zwyczajem jest, aby wnioskodawca mógł się 
wypowiedzieć w swojej sprawie. 
 
Stanisław Burek – popieram stanowisko p. Michnowskiego. 
 



Ryszard Kruszyński – mógł Pan Buzalski przyjść na Komisje Rady tam w mniejszym 
gronie  na spokojnie mógł Pan zabrać głos. 
 
Klaudiusz Buzalski – przepraszam, ale nie pomyślałem o tym. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych kto jest za udzieleniem głosu p. 
Klaudiuszowi Buzalskiemu w sprawie projektu uchwały. 
 
Radni 8 głosami „za” przy 6 „przeciw” udzielili głosu p. Klaudiuszowi Buzalskiemu. 

 
Klaudiusz Buzalski – nie otrzymałem odpowiedzi na moje pytania od Wojewody, za to 
przysłano mi kopię odpowiedzi do  Stowarzyszenia „Wietcisa”. Ja poruszałem w swoim 
piśmie kompletnie inne sprawy i nie zostało potraktowane poważnie.  Odnośnie historii 
wiatrakowej w naszej gminie to jest mi przykro, ponieważ burze wokół nich to ja 
spowodowałem. Nie jestem przeciwnikiem wiatraków jeżeli stoją tam, gdzie nie naruszają 
prawa. Cała ta sprawa wyszła całkiem z przypadku i nie miała nic wspólnego z wyborami 
jak to jest mi zarzucane. Złożyłem wniosek do Rady Gminy  o uchwalenie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego moich działek, ponieważ chciałem je 
przeznaczyć na gospodarstwa agroturystyczne. Gmina wyraziła gotowość do realizacji 
tego zadania, ale niestety urbaniści dopatrzyli się tego, że nie będzie to możliwe, bo jest 
obok duża inwestycja wiatrakowa. Chciałem umówić spotkanie u p. Wójta z wiatrakami, 
umawiali się 2 miesiące. W końcu po tym długim czasie, gdy byliśmy już umówieni to 5 min. 
Przed spotkaniem inwestor zerwał spotkanie i zadzwonił, że mogę przyjechać do Gdyni  i 
się z nimi spotkać. Wiatraki są w złym miejscu, studium nie przewiduje możliwości takiej 
inwestycji w tym miejscu. Nie do końca mają rację ci, którzy są za wiatrakami i ci, którzy są 
przeciwko nim, prawda leży po środku, ale odległość wiatraków jest zbyt bliska. Wszyscy 
twierdzą, że wiatraki to taka ekologia a nikt nie widzi tej wielkiej ilości stali i betonu 
wykorzystywanego do ich postawienia, jest to jedna wielka ekonomia. Na działkach, na 
których maja stać wiatraki występują bardzo rzadkie ptaki, nie ma żadnych badań ani 
sprawozdań ornitologicznych. Ta inwestycja jest naruszeniem interesów prawnych  
mieszkańców i trzeba to wziąć pod uwagę. Przeprowadziłem z firmą długie rozmowy, aby 
się z nimi spotkać, gdy się już spotkaliśmy to udało się nam wiele ustalić. Firma była 
gotowa dużo zrobić dla Gminy i Orla.  Irytuje mnie to, ze można było dużo od nich 
wyciągnąć, a nikt nic nie zrobił w tym kierunku. Byłem z firmą daleko w tych rozmowach. 
Pytali co mogliby zrobić dla mieszkańców Orla.  Grunty i dokumenty przygotowuje p. 
Marek Trepka. Ma on kilka spółek, które są, potem giną. Pan Trepka przekaże tę inwestycję 
komu innemu i zniknie. Emisariusze chodzący po domach, namawiający na realizację tez 
inwestycji tez znikną i przejmie to kto inny. Za inwestycję będzie podatek od 
nieruchomości, na który p. Wójt tak liczy, ale to 2% idzie do Skarbu Państwa, a potem 
reszta skapnie do gminy. Takiej wielkości ilości wiatraków nie ma nigdzie w Polsce. Proszę, 
aby Rada gminy przemyślała wszystkie aspekty tej sprawy. Jak wiatraki nie powstaną Wójt 
może liczyć na ponowną reelekcję, a jak powstaną to mieszkańcy będą kogoś za to 
rozliczać. Praca wiatraków na zdrowe osoby nie będzie miała wpływu. W gazetce gminnej 
zarzucano mi, że uważam, że Wójt nie dopełnił wszystkich formalności. Pan dopełnił  
formalności i zrobił wszystko to co trzeba. Jest forum pod nazwą „Stop Wiatrakom” i jest 
tam ponad 100 miejsc w Polsce, które nie chcą budowy wiatraków. Duńczycy swoje 
wiatraki wyprowadzają swoje wiatraki daleko w morze, aby nie działały przy skupiskach 
ludzi. Rozmawiałem z firmą hiszpańską, która powiedziała, że interes wiatrakowy jest 
bardzo dochodowy. Rząd hiszpański dopłaca do takiej inwestycji ponad 70%, a jeśli ktoś 



dobrze manipuluje fakturami to może wyciągnąć 110%. Każdy z nas na pewno przy 
ostatnim rachunku za prąd otrzymał ulotkę informującą o podwyżkach cen za energię 
spowodowanych wdrożeniem alternatywnych źródeł energii. I kto  na tym zyskuje? Ja nie 
winię Wójt za to co się stało tylko za to co się nie stało, bo można było uzyskać dużo dla 
gminy od firmy przy uchwalaniu poprzednich uchwał, ale nie winię za to ówczesnej Rady, 
bo zostali oni zmanipulowani przez firmę wiatrakową. Chciałbym jednak zwrócić uwagę 
na nierzetelność. Raport Oddziaływania na Środowisko został wykonany niechlujnie. Ten 
raport wykonywała pracownia Państwa Dmochowskich. Natknąłem się przypadkowo na 
umowę dzierżawy na inną ziemię pod wiatraki. Raport powinien zostać wykonany 
uczciwie. Panie z RDOŚ gdy im ten raport pokazałem to mnie wyśmiały. Państwo 
Dmochowscy  powinni stać po stronie ekologii i środowiska a nie podpisywać umowy w 
imieniu p. Marka Trepki. Podpis Pana Dmochowskiego widniał na tej umowie na dzierżawę 
gruntów pod wiatraki. Jak człowiek, który ma stać za przyrodą może pracować dla firmy 
wiatrakowej?  
 
Małgorzata Pietras – pismo faktycznie było skierowane do p. Brygidy Rekowskiej, jednak 
w tym piśmie Wojewoda odniósł się do pytań p. Buzalskiego. 
 
Klaudiusz Buzalski – wojewoda skierował pismo do p. Kondrackiego i na ani jedno moje 
pytanie nie uzyskałem odpowiedzi. Prawie miesiąc po moim piśmie p. Marek Trepka 
skierował  gorące podziękowania za okazaną życzliwość, ja byłem gorzej potraktowany 
przez p. Kondrackiego, więc skierowałem pismo, w którym zapytałem jakie muszę spełnić 
wymagania, aby moja sprawa była załatwiona. 
 
Tadeusz Borkowski – czy była propozycja firmy wiatrowej zakupienia pana 60ha 
przylegających do działek pod wiatraki? 
 
Klaudiusz Buzalski – były rozpowszechnianie różne pogłoski.  Nie mogę zagospodarować 
moich działek w taki sposób jaki bym  chciał. W rozmowach z firmą najpierw poruszyliśmy 
oddalenie wiatraków od Orla,  potem co chcą zrobić dla mieszkańców Orla i Gminy. Pytali 
co mają zrobić i powiedzieli, że zrobili, bo były cukierki na święta dla dzieci. Ostatnią 
sprawa spotkania była sprawa przyległych gruntów do gruntów pod wiatraki, która straci 
dużo na wartości, gdy ta inwestycja powstanie. W jaki sposób będą chcieli to 
zrekompensować. Nie doszliśmy do porozumienia w tej sprawie. Jeśli wiatraki powstaną w 
gminie to do kogo mieszkańcy będę się zwracać o odkodowania za straty? Do gminy. 
 
Stanisław Burek – p. Wójt mówił o wpływać do gminy z inwestycji wiatrakowej w kwocie  
3mln zł, kilka sesji temu było inwestorzy, który mówili o kwocie 0,5mln zł. 
 
Wójt – firma żadnej deklaracji nie złożyła. Wpływy wyniosą 2% od budowli. Liczymy na te 
wpływy dla naszej biednej rolniczej gminy. Szacunkowo wartości 2% to 3-4 mln zł. ale 
żadnych deklaracji nie było ani w mojej strony ani inwestora. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań.  
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisje Rady Gminy o przedstawienie swoich 
stanowisk. 

 



Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jednogłośnie 
przyjmuje projekt uchwały bez poprawek. 
 
Grzegorz Michnowski – Komisja Oświaty – komisja jest za. 
 
Jerzy Bałachowski - Komisja Rolna – członkowie komisji będą głosować w swoim 
imieniu. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jest za przyjęciem 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 10 głosami „za” przy 4 „wstrzymujących” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
g) wniosku Stowarzyszenia na rzecz Ochrony Środowiska „Wietcisa” o unieważnienie 
Uchwały Nr XVII/93/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 16 kwietnia 2008r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych na 
północny-zachód od miejscowości Orle w gminie Liniewo oraz udzielenia 
pełnomocnictwa 
 
Przewodniczący Rady – przed sesją zwrócił się do mnie również p. Eugeniusz Cempa z 
prośba o możliwość  udzielenia głosu podczas obrad sesji, więc  składam wniosek do Rady 
Gminy o możliwość udzielenia głosu p. Cempie. 
 
Radni 5 głosami „za” przy 7 „przeciw” i 1 „wstrzymującym” nie udzielili głosu p. 

Eugeniuszowi Cempie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Przewodniczący Rady poprosił Komisje Rady Gminy o przedstawienie swoich 
stanowisk. 
 

Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
projektu bez poprawek. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja jest również za. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – komisja jest za. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jest  za. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 10 głosami „za”  przy 4 „wstrzymujących” przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w miejscowości Stary Wiec, w gminie Liniewo 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu.  
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisje Rady Gminy o przedstawienie swoich 
stanowisk. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja jest również za. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – komisja jest za. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jest również za. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 
i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w miejscowości Sobącz, w gminie Liniewo 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisje Rady Gminy o przedstawienie swoich 
stanowisk. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za. 
 



Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja jest również za 
przyjęciem tego projektu. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – komisja jest za. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jest również za. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 
j) zmian w budżecie gminy 
 

Pani skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu.  

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Komisje Rady Gminy o przedstawienie swoich 

stanowisk. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja jest również za 
przyjęciem tego projektu. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – komisja jest za. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwał.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 



k) zmiany uchwały NR XXV/139/2008 Rady Gminy Liniewo z dnia 22 grudnia 2008r. w 
sprawie zasad udzielania i przyznawania stypendium Wójta Gminy dla wyróżniających 
się uczniów z terenu gminy Liniewo 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego projektu.  
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 
Ad. 11 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt -  przeniesienie lampy w Lubieszynie – pojedziemy tam i ocenimy zasadność 
przeniesienia, 
- chodnik w Lubieszynie – Pan zasugerował, że w innych miejscowościach jest coś robione 
a w Lubieszynie nic. W Lubieszynie jest bardzo dużo zrobione, z chodnikiem, który tam 
teraz jest było bardzo dużo problemów, ale w końcu udało się to zrobić. Skontaktujemy się 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich, który jest zarządcą tej drogi, 
- utwardzenie drogi do Lubieszynka – obecnie ta droga nie jest aż w takim strasznym 
stanie, ale rozważymy jej naprawę w przyszłości jak się poprawi sytuacja finansowa, 
- niszczenie drogi w Głodowie – skierujemy sprawę do ZDP o możliwości ustawienia 
znaku ograniczającego ładowność  lub prędkość, 
- woda na drodze do Stefanowa – faktycznie woda tamtędy przepływa, ta sprawa leży w 
obszarze kompetencji lasów. My nie możemy tam wejść. 
- konserwacja świateł – umówimy się na spotkanie z firmą, płacimy duże pieniądze za 
konserwację a firma się ociąga, 
- naprawa drogi Lubieszyn – Nowa Karczma – wystosowaliśmy już odpowiednie pismo 
do ZDW, w odpowiedzi otrzymaliśmy informację iż większe remonty będą realizowane gdy 
temperatura powietrza będzie się utrzymywać powyżej 10 stopni, 
- budowa chodnika za stacją paliw w Liniewie – chodnik ten przebiega w pasie drogi 
powiatowej, wiec przekażemy im te sprawę, 
- kontrola kąpielisk – nie ma w naszej gminie żadna plaża statutu kąpieliska, pojedziemy 
i sprawdzimy ją pod kątem komunalnym, naprawa pomostów i śmietników, 
- wycinka drzew przy przystanku w Chróstach Wysińskich – musimy zorientować się 
czy krzewy stoją w pasie drogi powiatowej czy na prywatnej działce, 
- poprawa stanu dróg – ziemia wykopana pod wodociąg teraz się osuwa, my się nie 
wymigujemy, będziemy starali się wszystko zrobić, ale będziemy to robić punktowo, bo na 
więcej nie ma pieniędzy, 
- migające lampy – proszę wskazać w referacie komunalnym jakie lampy się nie świecą i 
zgłosimy to elektrowni, 



- ograniczenie prędkości w Sobączu – tę sprawę przekażemy do ZDP, 
- nie możność dodzwonienia  się do elektrowni podczas braku prądu – taki problem 
mają wszyscy, skonsultujemy się z elektrownią i zrobimy wykaz telefonów, aby wszystko 
poszło sprawniej, 
- wymalowanie pasów – przekażemy te sprawę do powiatu, 
- krzaki koło leśniczówki – przekażemy te sprawę ponownie do powiatu, 
- gruzy na chodniku – zbierzemy ten gruz i spożytkujemy go, 
- zalewana posesja p. Chrapkowskich – postaramy się to zrobić, aby sytuacja się nie 
powtarzała, 
- rondo w Garczynie -  jak będzie odpowiednia pogoda to postaramy się to naprawić 
- brak lustra – to lustro usunął powiat i nie wiemy dlaczego, możemy zapytać czy ono 
wróci z powrotem, 
- chodnik w Orlu – przekażemy te sprawę do ZDP, 
- kąpielisko w Orlu – były tam słupki uniemożliwiające wjazd bliżej linii brzegowej, 
- naprawa dróg śródpolnych – złożyliśmy do Urzędu Marszałkowskiego wniosek na drogi 
śródpolne, ale ten fundusze skierowane są pod konkretną drogę, resztę musimy robić we 
własnym zakresie, 
- przystanek w Garczynie – naprawimy, 
- gaśnięcie świateł w Liniewie – zwrócimy się do p. Komolubiego, 
- droga do Kobyla – pewnie będzie trzeba pomóc powiatowi w remoncie tej drogi, 
- pasy koło bloku w Garczynie – przekażemy do powiatu. 
 
Tadeusz Kotas – ograniczony dostęp do opieki stomatologicznej – wszystkie trudności 
spowodowane są polityką NFZ. W ubiegłym roku przyznano nam  10 400 punktów, po 
moich negocjacja liczba wzrosła do 10 890 punktów, a wyszło nas 12 000. W tym roku jest 
podobnie znowu przyznano nam 10 400 punktów, ale będziemy starali się negocjować nad 
zwiększeniem, może nam coś odstąpią z końcówek. Kłopoty z rejestracją wynikają z 
wymogów NFZ, jest to bez sensu, ale mieszkańcy tak chcą. A to powoduje brak możliwości 
dorejestrowania kogokolwiek. Próbujemy to objeść, ale dużego manewru nie ma. Ilość 
wykonanych usług lekarz ogólny ma ryczałtową, zaś stomatolog limitowaną. 
 
Krystian Breski – ograniczenie prędkości na ul. Dworcowej – jest to nasza ulica i 
prędkość w terenie zabudowanym wynosi 50km/h. Dalej to jest teren PKP, 
- program gospodarki odpadami – są to założenia, a w drugiej części znajdują się 
informacje na temat tego co zostało wykonane. Gospodarka śmieciowa w naszej gminie 
wynosi 75% nieruchomości. Były prowadzone w części miejscowości kontrole w tej sprawie 
i już przynosi to odpowiednie skutki, 
- stan drogi Garczyn – Iłownica – droga ta była odtworzona, teraz jest wyłoniona firma 
równająca drogi to zajmie się również ta drogą. Umowa została podpisana na 50 km, a u 
nas tych dróg jest ponad 200 km. Z sołtysami ustalimy jakie drogi najpierw wymagają 
poprawy, ponieważ limit km jest ograniczony. 
Piotr Piwowarczyk – status drogi wzdłuż torów – teren PKP nie należy do gminy, 
staramy się go skomunalizować i przejąć od PKP, 
- budynek po WC – faktycznie jest on bardzo zniszczony, przy okazji remontu mieszkania 
socjalnego też się tym zajmiemy, 
- zalane łąki  - nie wiadomo do kogo należy ten grunt. Sprawa melioracji nie należy do 
gminy. Melioracja szczegółowa należy do kompetencji Starosty, a podstawowa do 
właściciela. 
 



 
Ad. 12 
Wolne głosy i wnioski 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do wszystkich zebranych na sesji , o 
pomoc finansową dla pogorzelców z Głodowa. 
 

Przewodniczący pogratulował p. Ewie Filipskiej za zwycięstwo w konkursie na 
wpływową kobietę w Powiecie Kościerskim. 
 
Pani Gabriela Borowiska poinformowała zebranych o zbliżających się szkoleniach 

oraz o rozpoczęciu naboru na program „Młody rolnik” 
 
Eugeniusz Cempa  - mieliście okazję uchylić tą uchwałę, zdecydowaliście inaczej. Nie 
zostałem powiadomiony, ze dzisiaj jest ta sprawa rozpatrywana. Obszar na, którym mają 
powstać wiatraki stanowi unikalny teren, nie tylko dla mieszkańców Orla czy Chrztowa,  
ale również wypoczynku rodzin tu przyjeżdżających, korytarz przelotu ptaków,  miejsce 
ochrony ptactwa, ziemie o najlepszej klasie.  Powstanie farmy wiatrowej wpłynie 
negatywnie na warunki życia. Wg badań organizm ludzki wystawione na długotrwały 
wpływ infradźwięków powoduje choroby, nerkowość, zaburzenia snu. Odległość 
wiatraków o mocy 2Mw powinna wynosić 2 mile tj. 3 200m. inwestor ustali 6-7 –krotnie 
mniejsze te odległości. Ja wyrażam tu swoje wątpliwości. W Raporcie oddziaływania na 
środowisko nie mówi się 105 decybelach hałasu, pożarach, rozpryskujących się na 
kilometry części, zlodowacenia i lód odrywający się i lecący jak bomba, detergenty do 
czyszczenia wiatraków wylewane na cały obszar. Raport powstał w ciągu 6 tygodni. Kto 
przeprowadził badania ornitologiczne? P. Buzalski prosił o sprawozdanie z tych badań, ale 
się nie doczeka ich.  Czy nie można było pokusić się o takie badania? W kwestii ptactwa 
ujęte są tylko skowronki.  Kiedy zrobiono badania ornitologiczne i inne badania? Nie 
zrobiono wcale tylko je przyjęto. Ceny gruntów obok wiatraków spadły do 80%. W Orlu 
powstaną getta, bo mieszkańcy będą to sprzedawać i będą się tam wprowadzać tacy, 
których tylko na takie coś będzie stać. Jaki jest wpływ takich inwestycji? Jest to zagrożenie 
nie tylko dla Orla i Chrztowa, ale także Równego, Sobacza, Garczyna i Liniewa. Nie 
przeprowadzono konsultacji społecznych, lokalna społeczność powinna być informowana 
o takich sprawach. Źle zlokalizowane wiatraki są źródłem konfliktów. Mieszkańcy są 
uprawnieni do dostępu do wiedzy na temat wiatraków. Dzisiaj Wójt i inwestorzy są jutro 
może ich nie być, a mieszkańcy z tym problemem pozostaną. Czy inwestor poniesie koszty 
odszkodowań dla mieszkańców? Czy mieszkańcy zostaną objęci specjalną opieką 
medyczną? Zostaną zwiększone fundusze na Ośrodek Zdrowia? Myślałem, ze Rada z 
większą rozwagą ustosunkuje się do sprawy.  
 
 
Brygida Rekowska – wołamy o pomoc dla mieszkańców Orla, aby mogli godnie żyć. Jak 
można taką uchwałę uchwalać bez nas? Do tej pory żyliśmy szczęśliwie choć biednie. Po 
upadku PGR zostaliśmy pozostawieni sami sobie. Nasz wieś jest bardzo zadbana. Chcemy, 
żeby młodzi tu zostali, a nie uciekali, bo nie ma możliwości rozbudowy wioski, ponieważ od 
3 stron będą stały wiatraki i blokowały możliwość rozbudowy. Gmina przejęła ziemie po 
PGR i nic nie zostało. My tu chcemy żyć i mieszkać. My jesteśmy za wiatrakami, ale nie tak 
blisko. 
 



Krzysztof Michnowski – mieliśmy sesję w ubiegłym tygodniu, złożyłem interpelację w 
sprawie drogi 224, ale pozostała ona bez odzewu. Ma być zmiana przedstawicieli w 
zarządzie. Drogi powiatowe nie są w najgorszym stanie, aktualnie są dwie ekipy, które 
naprawiają ubytki w jezdni. Lustro przy ulicy Pstronga i Gruszki nie zostało 
zdemontowane na stałe. Tylko zostało uszkodzone i oddane do naprawy. W sprawie 
chodników nie mogę złożyć żadnych deklaracji, ponieważ nic nie wiadomo. W tym roku 
finanse na drogi wynoszą 2,6 mln zł.  Będę dążył, aby te wszystkie środki poszły na drogi. 
Osobiście zajmę się sprawa krzaków przy leśniczówce w Orlu. 
 
Klaudiusz Buzalski – napisałem pismo do Pana Przewodniczącego w sprawie wiatraków. 
W odpowiedzi otrzymałem informację, iż Gmina zadba o żywotne interesy mieszkańców. 
Co Pan zrobił w tej sprawie?  
 
Piotr Piwowarczyk – Rada gminy przyjęła uchwałę w sprawie sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla dz. 271. Jest to jeden z etapów. W tej chwili, 
aby zrobić coś więcej trzeba zawrzeć umowę z urbanistą. 
 
Klaudiusz Buzalski – odwoływał się Pan do żywotnych interesów mieszkańców i okazały 
ładnie, pisane słowa i nic nie zrobione. 
 
Wójt – dziękuję za troskę  o środowisko i ekologie w naszej gminie. Każde nowe 
wydarzenie  powoduje pewne obawy. My bierzemy pod uwagę dobro gminy w 
perspektywie kilku, kilkunastu lat. Gdzieś tam po drodze była nadinterpretacja pewnych 
sprawa. Myślimy jak pogodzić inwestycje. 
 
Klaudiusz Buzalski – proszę o odpowiedź na moje pytanie. 
 
Wójt – dostał Pan odpowiedź  na swoje pytanie. Czy pan mnie przymusza do czegoś? 
 
Klaudiusz Buzalski – pismo było skierowane do Wojewody. Napisaliście, ze coś robicie, a 
nic nie robicie. To nie jest przymuszanie. 
 
Wójt – już odpowiedziałem. 
 
Brygida Rekowska – pismo p. Kondrackiego nie ma żadnej mocy prawnej. My jeszcze nie 
dostaliśmy odpowiedzi a firma już chodziła i wszystko wiedziała. 
 
Małgorzata Pietras – to jest stanowisko Wojewody i my możemy się tym podeprzeć. 
 
Brygida Rekowska – to pismo nie ma mocy prawnej. 
 
Stanisław Burek – tak się przysłuchuje tej całej sprawie. P. Cempa i p. Buzalski naświetlili 
całą sprawę i wszystko kręci się wokół pieniędzy. W Słupsku było referendum. Teraz zanosi 
się na wojnę u nas. 
- składam wiosek o zainstalowanie lampki w szatni. 
 
Józef Moritz – zaczęto budować chodnik w Garczynie i go nie dokończono, 
- ile m od lustra należy do jeziora a ile do gminy? 
 



Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.20. 
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